
 

 

Zápis z jednání 
Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina č. 1/2019 

konaného dne 14. 1. 2019 
 

Přítomni: 

1. Jiří Uchytil 8. Blanka Veletová 

2. Jiří Svoboda 9. Jaroslav Poborský 

3. Josef Matějek 10. Jindřich Pospíchal 

4. Pavel Švec (místopředseda) 11. Jaroslav Kolařík 

5. Pavel Nožička 12. Jan Veleba (předseda) 

6. Josef Kott 13. Jitka Merunková (tajemník) 

7. Miroslav Dibelka  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Zdeněk Chlád 3. Jan Mácha 

2. Pavel Vencovský  

 
Hosté: 

1. Martin Hyský (člen rady kraje) 4. Květa Mošnová (Asociace soukr. zem. Pelhřimov) 

2. Eva Horná (OŽPZ) 5. Kamil Zajíček (Krajská agrární komora KV) 

3. Jiří Bartoš (OŽPZ)  

 
Program: 

1. Zahájení 

2. Řešení problematiky zemědělství v Kraji Vysočina 

3. Informace o programech Fondu Vysočiny 

4. Diskuse a různé 

5. Závěr 

 
1. Zahájení 
Jan Veleba, předseda Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné  
a hosty a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání, který byl všemi přítomnými členy schválen. 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
 
2. Řešení problematiky zemědělství v Kraji Vysočina 
Jitka Merunková okomentovala návrh aktivit v oblasti zemědělství v roce 2019: 

- Vyhlášení programu Fondu Vysočiny - Zemědělské akce 2019 (na jednání zastupitelstva 
kraje dne 29. ledna 2019); 

- Setkání se zástupci agrární komory, zemědělského svazu a asociací soukromého 
zemědělství (leden); 

- Země živitelka – podání přihlášky, zajištění stánku (únor, srpen); 
- Setkání se zástupci včelařů, zahrádkářů a drobných chovatelů (únor); 
- Výstava v prostorách Kraje Vysočina zaměřená na oblast bramborářství (březen); 
- Soutěž v oblasti zemědělství a lesnictví pro děti ze základních škol (květen, červen); 
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- Vyšetření moru včelího plodu (září); 
- ZETOR Show (19. září); 
- Propagace regionálních potravin; 
- Sledování problematiky ochranných pásem vodního zdroje při VN Švihov; 
- Tvorba mapy zemědělských produktů v Kraji Vysočina. 

 
Na základě dotazu Jana Veleby podrobně informovala Jitka Merunková a Eva Horná o způsobu 
průběhu každoročního setkávání se zástupci včelařů, zahrádkářů a drobných chovatelů  
(ze strany Kraje Vysočina je umožněno pořádání seminářů, přednášek a výstav).  
 
Jan Veleba uvedl, že je třeba zamyslet se nad způsobem provádění určité potřebné osvěty např. 
ohledně řepky, klecového chovu slepic atd. Je třeba popularizovat a podporovat rozumné 
zemědělství. 
 
Martin Hyský uvedl, že na základě požadavku, který vyplynul ze setkání se včelaři v únoru 
minulého roku, byly v rozpočtu na rok 2019 vyčleněny finanční prostředky na realizaci vyšetření 
moru včelího plodu. 
 
Jiří Uchytil uvedl, že by bylo třeba, aby se komise podílela na objasňování významu produkce 
českých potravin (ve prospěch zachování živočišné výroby a udržení vody v krajině). 
 
Jaroslav Poborský citoval členům komise článek, který vyšel v týdeníku Zemědělec, a byl 
věnován ekologickému zemědělství. Jaroslav Poborský uvedl, že na základě výstupů uvedených 
v citovaném článku, by mohl kraj vstoupit v jednání s těmito organizacemi. Jan Veleba potvrdil, 
že tímto je třeba se zabývat a předložil návrh na řešení této problematiky v užší skupině. 
 
Jiří Uchytil uvedl, že pokud se komise bude zabývat touto problematikou, měli by být členové 
seznámeni se zemědělskou politikou, kterou má  na programu agrární komora. 
 
Usnesení 001/01/2019/Kz 
Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina 
souhlasí 

 s aktivitami v oblasti zemědělství v Kraji Vysočina pro rok 2019; 

 s tím, že je nutné i nadále propagovat produkci regionálních potravin. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
3. Informace o programech Fondu Vysočiny 
Jitka Merunková a Jiří Bartoš představili dva dotační programy Fondu Vysočiny, které budou 
předloženy k vyhlášení na jednání zastupitelstva kraje dne 29. 1. 2019. 
Zemědělské akce 2019 
Účelem poskytovaných finančních prostředků je zvyšování odborné úrovně subjektů v sektoru 
zemědělství, a to z důvodu zajištění jejich vyšší konkurenceschopnosti. Příjemci dotace jsou 
obecně prospěšné společnosti, spolky, nadace a nadační fondy. Celková finanční alokace je 
navržena ve výši 1 mil. Kč. Příjem žádostí bude v termínu 4. – 11. 3. 2019. 
 
Hospodaření v lesích 2019 
Účelem poskytovaných finančních prostředků je přispívat ke snižování ohrožení lesů a důsledků 
kalamit způsobenými hmyzími škůdci, větrem, sněhem či klimatickými změnami (suchem) např. 
použitím vhodného reprodukčního materiálu, ochranou a potřebnou péčí o založené lesní 
porosty, výchovou porostů, nebo použitím vhodných technologií, a to z důvodu zajištění 
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stabilizace lesnictví a navazujícího zpracovatelského průmyslu. Celková finanční alokace je 
navržena ve výši 7,5 mil. Kč. Příjem žádostí bude v termínu 1. – 29. 3. 2019. 
 
Usnesení 002/01/2019/Kz 
Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje, aby doporučila zastupitelstvu kraje vyhlásit program „Zemědělské akce 2019“; 
doporučuje 
radě kraje, aby doporučila zastupitelstvu kraje vyhlásit program „Hospodaření v lesích 2019“  
a dofinancovala případný převis požadavků.  
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Diskuse a různé 
Martin Hyský informoval, že na jednání zastupitelstva kraje dne 29. 1. 2019 bude předložen 
k vyhlášení program z Fondu Vysočiny „Čistá voda 2019“. Jedná se o pokračování stávajícího 
grantového programu Čistá voda, který je každoročně vyhlašován. Navržena je podpora 
zpracování projektových dokumentací v oblasti zásobování pitnou vodou, odvádění a čištění 
odpadních vod a ochrany před povodněmi nebo suchem. 
 
 
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na pondělí 8. dubna 2019, od 15.00 hodin.  
 
 
5. Závěr 
Závěrem předseda poděkoval všem přítomným za aktivní účast a ukončil zasedání. 
 
 
Ing. Jan Veleba 
předseda Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina 
 
 
Bc. Ing. Jitka Merunková 
tajemnice Komise pro zemědělství Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 16. 1. 2019. 


